

VOLUME II • NUMBER 1



CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

PUBLISHED BY THE CANADIAN ASSOCIATION FOR PUBLISHING IN PHILOSOPHY

RECONSIDERING SOME PASSAGES IN WITTGENSTEIN	1
F. Ebersole	
THE PRESUMPTION OF ATHEISM	29
Antony Flew	
A REPLY TO FLEW'S "THE PRESUMPTION OF ATHEISM"	47
Donald Evans	
REPLY TO EVANS	51
Antony Flew	
NECESSITY AND IDENTITY	54
L. F. Goble	
A DEFENSE OF PACIFISM	73
Tom Regan	
TRUE AND FALSE SPEECH IN PLATO'S <i>CRATYLUS</i> 385B-C	87
W. M. Pfeiffer	
SENSATION AND SYNECDOCHE	105
Gareth B. Matthews	
DESCARTES AND THE PROBLEM OF EVIL	117
Brian Calvert	
ON THE INDISPENSABILITY OF INTENTIONALITY	127
Harold Morick	
THE OBJECT OF MORALITY, AND THE OBLIGATION TO KEEP A PROMISE	135
Don Locke	

SEPTEMBER, 1972

CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

La Redaction

JOHN KING-FARLOW, University of Alberta

KAI NIELSEN, University of Calgary

TERENCE PENELHUM, University of Calgary

WILLIAM W. ROZEBOOM, University of Alberta

C. G. MORGAN, University of Alberta, *Executive Secretary*

ROGER A. SHINER, University of Alberta, *Managing Editor*

Le Canadian Journal of Philosophy est publié par la *Canadian Association for Publishing in Philosophy*. Cette revue tend à promouvoir au Canada la publication d'articles philosophiques de qualité supérieure, rédigés en français ou en anglais.

Les manuscrits doivent être adressés à: Executive Secretary, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada. Ils devraient, de préférence, être dactylographiés à double interligne. Les notes en bas de page devraient d'autre part suivre la numérotation consécutive et être groupées sur des feuilles détachées à la fin du manuscrit. Les collaborateurs du continent nord-américain sont invités à faire parvenir au moins deux copies de leur manuscrit.

Les frais de l'abonnement pourront être versés à l'adresse suivante: Managing Editor, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada. Les tarifs d'abonnement pour un volume comprenant quatre publications s'établissent comme suit:

Institutions	\$12.00
Individus	\$10.00
Etudiants	\$ 5.00

On peut en outre obtenir les numéros séparément au coût de \$3.00 l'unite.

Toute correspondance regardant la publicité doit être envoyée au Managing Editor.

Les articles publiés dans ce **Journal** sont catalogués dans *The Philosophers' Index*, Bowling Green, Ohio, U.S.A.

Courrier de la deuxième classe—Enregistrement no. 2690.

© 1972 Canadian Association for Publishing in Philosophy

CANADIAN JOURNAL OF PHILOSOPHY

Editors

JOHN KING-FARLOW, University of Alberta
KAI NIELSEN, University of Calgary
TERENCE PENELHUM, University of Calgary
WILLIAM W. ROZEBOOM, University of Alberta
C. G. MORGAN, University of Alberta, *Executive Secretary*
ROGER A. SHINER, University of Alberta, *Managing Editor*

The **Canadian Journal of Philosophy** is published by the *Canadian Association for Publishing in Philosophy*. Its purpose is the publication in Canada of philosophical work of high quality, in English or in French, and in any field of philosophy.

Manuscripts should be sent to: Executive Secretary, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada. It is preferred that manuscripts be typed double spaced, with the footnotes numbered consecutively and assembled on separate pages at the end of the manuscript. It would be appreciated if contributors on the N. American Continent send at least two copies of their manuscripts.

Subscriptions should be sent to: Managing Editor, Department of Philosophy, University of Alberta, Edmonton 7, Alberta, Canada. The subscription for a volume of four issues is as follows:

Institutions	\$12.00
Individuals	\$10.00
Students	\$ 5.00
Single issues may be purchased for	\$ 3.00 each.

Advertising correspondence should be sent to the Managing Editor.

The articles in this **Journal** are indexed in *The Philosophers' Index*, Bowling Green, Ohio, U.S.A.

Second class mail registration number 2690.

© 1972 Canadian Association for Publishing in Philosophy